
Jornades d'Estudis Penedesencs, El Penedès davant el segle XXI

Cultura - El Penedès dimarts, 5 d'octubre de 2010

 

En el marc de les "Jornades d'Estudis Penedesencs organitzades per

l'Institut d'Estudis Penedesencs que han començat aquest cap de setmana

passat a Vilafranca s'ha posat de manifest la crisi tant de confiança com

d'idees, així com el poc crèdit que els queda als partits polítics.

 

En les primeres jornades a quedat pales la dificultat de relació entre les

comarques demandants de la vegueria penedesenca. Les quatre comarques,

el Baix Penedès, el Garraf, l'Alt Penedès i bona part de l'Anoia estan

acostumades a treballar de manera independent i sense pensar en la

unificació dels models o en la recerca de punts d'encontre. Com bé va

apuntar el gerent de l'Associació d'Empresaris del Garraf i el Penedès

(Adeg), qui va dir; Els municipis no tenen l'hàbit de treballar conjuntament,

no hi ha l'hàbit del treball conjunt entre els polítics i la societat civil, i sempre

que ho hem intentat, ha fracassat.

 

Des de el punt de vista econòmic es va parlar del tres models que tenim , l'indústrial al Garraf, l'immobiliari al

Baix Penedès, i el centrat més en l'aprofitament de la vinya, l'Alt Penedès. tots tres models es consideren

actualment en crisi.

 

Sobre el Logis Penedès va haver divisió d'opinions entre els empresaris que pensen que pot ser una inversió

de futur, i el grups que defensen el territori que plantegen més que dubtes raonables, ja que hi ha multitud de

qüestions a les que de manera reiterada les administracions no responen.. les emissions de CO2, les

connexions ferroviàries, el transit de camions etc

 

Per la seva part el secretari general de Ferrmed va fer una defensa del ferrocarril tot insistint en la necessitat

d'ampliar el nombre de vies que hi ha actualment al corredor mediterrani i de fer el canvi a l'ample europeu per

garantir la connexió amb Europa en el transport de mercaderies.

 

Per últim el director d'INCAVI va dir que el pagès s'ha d'adonar que als ceps 'no hi penja raïm, sinó ampolles

de vi' i que no es podrà apujar el preu del raïm fins que s'apugi el preu del vi.

 

Aquest cap de setmana, divendres i dissabte les jornades continuaran a la Sala Polivalent de l'Escola de

Música Pau Casal del Vendrell
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